
Følgegruppemøde vedr. Solcelleprojekt ”Ågårdsvej” v. Smidstrup/Vrå d. 25/10-2023 

 

Til stede: 

Mads Enevoldsen, Jysk Energi Invest 

Erik Pedersen, Vangen 46 

Henning Simonsen, Smidstrupvej 281 

Jesper Pinstrup, Smidstrupvej 231 

Jan Rahbek, Stagstedvej 84, 

Rikke Sørensen Smidstrupvej 267. 

 

Agenda: 

 

1. Godkendelse af referat fra borgermødet 20/9 

2. Forslag til visualiseringspunkter 

3. Drøftelse af forslag til indretning og lokale initiativer fra borgermødet 

4. Nye inputs til indretning og lokale initiativer 

5. Proces herfra 

6. Andet 

 

Referat: 

1) Referatet fra borgermødet 20/9 blev godkendt - dog med bemærkning om, at det var kortfattet og 

ikke udtømmende. 

 

2) Det blev foreslået at der i en følgende proces, såfremt projektet udvælges til videre arbejde, ønskes 

visualiseringer fra Vejby, Børglum Kloster og Stagstedvej (umiddelbart nord for projektområdet). 

 

Det blev oplyst, at Jysk Energi Invest allerede har fået udarbejdet visualiseringsmateriale, som 

indsendes til Hjørring Kommune sammen med det supplerende materiale d. 30/10. 

 

3) Jysk Energi Invest annoncerede, at der med projektet vil blive tilført økonomiske midler til brug i en 

lokal pulje til lokalt gavnlige initiativer. Modellen kaldes ”Grøn Pulje+” og udgøres af et beløb 

svarende til beløbet, som indbetales til den kommunale grønne pulje – i skrivende stund 40.000 kr. 

pr. MW. 

 



De fremmødte kom herefter med flere gode idéer til brug af disse midler heriblandt: 

• Stisystem 

• Rekreativt område enten i eller udenfor parken 

• Mulighed for nyt fællesområde til brug for f.eks. skoler, børnehaver osv. 

• Madpakkehus 

• Shelters 

Derudover nævntes det, at følgegruppen gerne så, at den kommunalt administrerede grønne pulje 

også tilfaldt det absolutte nærområde. På den måde sikres det, at det berørte område tilgodeses på 

bedst mulige måde samtidig med, at mulighederne for udvikling af det lokale liv styrkes økonomisk. 

Jysk Energi Invest bakker op om dette forslag og indstiller til, at kommunen disponerer midlerne til 

udvikling af nærområdet. 

 

4) Jysk Energi Invest præsenterede, at de siden borgermødet har været i dialog med og har afholdt 

møder med flere af de allernærmeste naboejendomme. 

I den forbindelse har det fra flere naboer været ønsket, at projektområdet udvides mod nord og 

sydøst, så mulighederne for at naboernes individuelle ønsker om kompenserende tiltag i højere 

grad er mulige at honorere.  

Et større projektområde vil samtidig medføre en større grøn pulje og ”Grøn Pulje+”. 

 

De fremmødte udtrykte opbakning til mulighederne, og det blev i øvrigt foreslået at udvide 

yderligere mod sydøst ift. først antaget. 

 

Derudover blev det nævnt, at der ønskes en reduktion i arealets sydvestlige hjørne, da en 

indskrænkning her vil medføre, at Vejby og ejendommene umiddelbart vest for projektområdet 

siden i højere grad vil blive skærmet for udsyn til parken. 

 

Jysk Energi Invest tager de foreslåede tiltag og ønsker til efterretning, og vil forsøge at tilpasse 

projektet i forhold til disse. 

 

5) Det aftaltes, at Jysk Energi Invest ifm. de foreslåede ændringer til projektområdet igen kontakter 

naboerne inklusiv nye naboejendomme, som med de potentielle udvidelser vil komme tættere på 

projektgrænsen. 

Næste møde med følgegruppen vil blive aftalt til afholdelse efter kommunens næste udmelding. 

 

 

 

 

 


